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Seriál o nejlepších kamarádech



Co se děje
na trati

Na pokutuAle nejúžasnější bylo, že jsme si mohli

udělat selfie s ministry. Potkali jsme na

chodbě například Ivana Bartoše. Jonáš

Tůma o něm tvrdí, že je příbuzný Aleny

Bartošové: „Ivan Bartoš je babičkou

paní učitelky a ona je jeho otec.” Jde

samozřejmě o fake news.

Ivana Bartoše jsme se zeptali:

„Můžeme se s vámi vyfotit?”

Odpověděl: „Já se stydím!” Nám ale

moc stydlivý nepřipadal. Někdo se také

fotil s ministrem Havlíčkem. 

Doporučujeme také lechtací anketu na předposlední straně nebo
čtení o nejlepších kamarádech v rubrice Naši cestující na straně 5. 
V rubrice Naše dráha se věnujeme projektu Moje stopa ve škole.
Letos „stopujeme” už potřetí a jsme opravdu zvědavé, jak dopadne
listopadové hlasování. Vy taky?   

Mezinárodní den úsměvu jsme
odstartovali na výchově ke zdraví, kde
jsme cvičili jógu smíchu. Některé
smíchocviky mě zaujaly - třeba „banán”,
„potápěč” nebo „tlačítko smíchu”.
Na angličtině jsme si říkali vtipy a pak
jsme taky tvořili koláže na téma
Rozesměj Monu Lisu.
Další třídy a družina se třeba fotily a 4. B
vytvořila video s obřím úsměvem. 

Foto: Alena Bartošová

Foto: Andulka Phung

Selfie 
s ministry

   Nastupte si!

Slovo strojvedoucího

místopředsedkyně žákovského
parlamentu

Beata Bobáková a Nelly Oláhová

„Ryby jsou
citlivé, jemné 
a duchovně

založené
znamení.”

V testu z přírodopisu v 8. ročníku
znělo zadání: „Charakterizuj ryby.”
Vtipná odpověď jedné žákyně:

hoj, milí čtenáři! Vítáme vás u říjnového čísla
školního časopisu Nástupiště, kde se dočtete
hodně zajímavých věcí.
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Elena Sherstjuk (7. A)

Kresba: David Stojanov

Třída 7. B navštívila Poslaneckou sněmovnu

Parlamentu České republiky. Nejdříve jsme se

potkali s naším průvodcem, bývalým

poslancem, který nám ukázal hodně míst,

například kde poslanci dávají interview a kde

se konají tiskové konference.

Foto: Kamila Brettschneiderová

Foto: Lubica Procházková

Den úsměvu

David Anděl (6. A)

Určitě se vám bude líbit, že se dozvíte něco o paní
učitelce Štikové nebo o panu učiteli Voldánovi.



Víte, že nová češtinářka a třídní
9. B Markéta Štiková má ráda
sport a auta?

Jste prý fanynka fotbalu. Jaký je váš
nejoblíbenější klub? Který zápas vás
třeba bavil?

Proč jste si vybrala vyučovat zrovna
češtinu?

Zaslechli jsme, že máte ráda auta.
Jaké byste si přála?

V Česku je to určitě tým Sparty a asi nejvíc se mi líbil

zápas s Kodaní, byl divácky perfektní. Z Premier League

mám ráda třeba Liverpool, v sérii Inter Milano.

Protože mám ráda český jazyk. Když si vezmete, co
český jazyk všechno přežil: Habsburky, tlak němčiny za
protektorátu, čeština přežila taky ruštinu, když nás
okupovali v šedesátém osmém. Navíc je ohromně
zajímavá.

Přála bych si svoji starou Škodu Fabii, protože byla

malinká a hezky se řídila, ale místo ní teď máme Cupru

Formentor a to je moc pěkné auto. Teď už je to slabší, dřív to bývalo třeba sto knížek, teď

jsem tak na dvaceti a nejoblíbenější je asi Království stínů 

Jaká je vaše nejoblíbenější knížka?
Kolik knih vlastně za rok přečtete?
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Ondřej Mikula a Vy Nguyen (7. B)

Pokec na peróně
Foto: Andulka Phung

Když jste sama ještě chodila do
školy, byla čeština váš nejoblíbenější
předmět?
Nejradši jsem měla asi tělocvik a občanku, protože
ke sportu jsem byla vedena už od školky a je
nějakým způsobem součástí mojí rodiny. A co se týče
občanky, jsou mi bl ízká společenská témata, zejména
mezinárodní vztahy a konfl ikty a tak dál. Proč právě Inter Milán?

Milano je mi jako město hodně blízké, kvůli umění, módě,

jídlu. Interu fandí mimo jiné i můj přítel, ale hlavně jsou mi

sympatičtí jeho hráči. Na rozdíl od ACčka a třeba Zlatana

Ibrahimoviće.

A které předměty jste naopak ráda
neměla?
Úplně nejhorší pro mě asi byly fyzika a matika. Jakmile
nastoupila geometrie, byl problém. Možná vás  
překvapí, že z fyziky jsem asi dva týdny i propadala!
Dodnes si pamatuju, že za tím vším vězel princip
jističe.

od Barbary Erskine. Když jsem ji četla, měla jsem pocit, že

mi v hlavě běží film a kniha je scénář.



MOJE
     STOPA

Jak to funguje? Každá třída navrhne

svůj vlastní projekt. Většinu tříd

napadne něco hezkého a užitečného.

Hotové projekty, které vybere komise,

pak třídy prezentují v sále školy na

listopadovém workshopu.

Celá škola pak hlasuje online na

stránce www.veskole.mojestopa.cz,

kam se každý přihlásí pod svým kódem

a vidí postupující projekty. Dá se

hlasovat pro dva návrhy. Ten, který

získá nejvíc hlasů, se pak uskuteční.

Vloni se koupila 3D tiskárna, předloni

se realizoval florbalový turnaj, škola

koupila dresy a florbalky. 

kola se letos už potřetí
zapojila do projektu
Moje stopa ve škole.
Dostane pak 35 000 od
Městské části Praha 10.Š

brali se srandou a vymýšleli přiblblé

nápady, třeba že by po škole chodil

šašek a rozesmíval děti při hodinách,

pak že bychom na akce koupili tisíce

balónků a helium. Mezi další nápady

patří například skákací hrad, hodiny na

hřišti, před školu a do tříd (ve třídách

jsme chtěli prosadit digitální hodiny),

merch předměty (placky, tužky, kšiltovky

a tak dále), boxovací pytle na uvolnění

stresu nebo vláček jezdící kolem kašny, 

Byla už polovina října a my jsme neměli

nic pořádného. Trapas. Říká se, že jsme

super třída, a bylo by prostě divné,

kdybychom odevzdali nějakou blbost,

pro kterou by nikdo nehlasoval.

Pak jednou v pondělí někdo přišel do

třídy a řekl: „Včera večer jsem o tom

přemýšlel a napadl mě super nápad.” Pak

jsme o tom diskutovali. 

Říkali jsme si, že na chodbách visí stejné

obrazy už hodně let. Jsou hezké, ale

okoukané. Kdybychom pořídili na chodby

moderní magnetické popisovací tabule,

škola by se rázem změnila, a to jenom za

třicet pět tisíc!

Nástěnky by se nestihly okoukat,  protože

by se neustále měnily. Na některé by se

třeba psaly vzkazy dětí nebo jejich pocity,

na jiné by se mohly lepit povzbuzovací

papírky, na další by se vystavovaly obrázky

nebo pozvánky na akce. Každá třída by

měla svůj prostor. Tenhle nápad se nám

dost líbí, ale třeba bude mít jiná třída lepší.  

Už se těším, až si zvolíme nějaký nový

krásný projekt! 
 

Už třetí ročník projektu Moje stopa ve
škole je tu. Do projektu Prahy 10 se
zapojilo osm škol a my jsme mezi nimi.
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Beata Bobáková (6. A)

Naše dráha
Foto: Patrik Vintr 

Jaké nápady jste si vybrali 
v předchozích ročnících?

V prvním ročníku vyhrál projekt 9. A,
která navrhovala zakoupit digitální
časomíru a zorganizovat celoškolní
florbalový turnaj.

Ve druhém ročníku zvítězila 8. A 
s návrhem na zakoupení 3D tiskárny. 

Chantal Gortan (7. A)

elý říjen ve třídě přemýšlíme,
jaký nápad na Moji stopu by
byl nejlepší. Nejdříve jsme toC



spánek, šachy, divadlo 

Nejoblíbenější sport: 
famfrpál

Nejoblíbenější místo doma: 
postel 

Nejoblíbenější nápoj: 
kakao

Nejoblíbenější předmět:  
matematika

Nejoblíbenější sportovec: 
Harry Potter

Nejoblíbenější planeta: 
Jupiter

Nejoblíbenější  místo ve škole: 
jídelna 

Nejoblíbenější jídlo: 
smažáček

Nejoblíbenější hra: 
Dostihy a sázky

Nejoblíbenější měsíc: 
prosinec, protože má rád

Vánoce 
Nejoblíbenější barvy: 

modrá a oranžová
Nejoblíbenější aktivity: 
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P oprvé jsme se potkali ve třetí třídě. Když
Shu přišel k nám do školy, nebavili jsme
se, protože hrozně moc zlobil.  

Naši cestující Výslech 
v kupé

NEJ 
Václava
Voldána, 
učitele
matematiky

Pepa a Shu zlobí učitelky

Pak jsme se jednou tak trochu poprali, nic vážného,
a týden nato jsme byli kamarádi. Dnes spolu
chodíme ven, hrajeme hry a jsme ve škole většinou
furt spolu. A zlobíme učitelky.   

Foto: Josef Chobot

Foto: Andulka Phung

Pechman (7. B)

V kupé vyslýchali: 
Jonáš Tůma a Pavel 

Foto: Josef Chobot

Josef Chobot  (7. A)

Naše kamarádství je už více než devět let,
už jednou v parku jako malí piškoti jsme
se potkali v kočárku. Už několik let spolu
sedíme v lavici.

Ondra a Pavel to chtějí
táhnout spolu dál

Po škole spolu skoro vždycky někam jdeme, třeba
na moje třinácté narozky jsme po škole šli do Edenu
a pak jsme zapluli do mekáče pro něco na
zoubeček. Také zkoušíme oba přijímačky na
gymnázium, abychom mohli táhnout naše
chábrovství dál na střední.  

Ondřej Mikula (7. B)



Jsou roztomilí, natěšení a šikovní.
Naši prvňáčci! I proto jim věnujeme
speciální rubriku Jízda první třídou.
A co jsme zjistili o říjnové šestici? 
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Mia Kubíková a Kristián 
Marek (6. B)

Jízda první třídou

Tak třeba David Urban čte rád knihy o autech.

Saša Gorosh rád počítá a na otázku, jaké je

jeho oblíbené číslo, odpověděl: „Všechny.”

Nejoblíbenější předmět Sama Amissona je

výtvarná výchova a jeho nejoblíbenější

písmeno je prý „S”. Jáchym Horák se zase

nejvíc těší na matematiku.

Lucie Greinerová je členkou žákovského

parlamentu, její oblíbená barva je černá a její

oblíbená učitelka je Babi Lubi.

Kája Kloučková má ráda hezkou pohádku Káťa

a Škubánek a fialovou barvu, 

A jak vidí 1. B třídní učitelka Monika Tchoruk?

„Naše třída je tvořivá a kamarádská, všechny

děti si pomáhají. Hodně pracujeme s různými

materiály a pomůckami, které rozvíjí jemnou

motoriku a zábavnou formou propojují témata

výuky.” 

 Kdo má 
rád 

knížky 
o autech?

Foto: Kristián Marek, Kateřina Urbanová,
Matyáš Mareček



Anketa do vlakuKdybys mohl(a)
kohokoli 

v naší škole
zlechtat, kdo by 

to byl? 

„Zlechtal bych Milana, protože má
vtipnej smích.”
Mariano González

NENAŠTVAL BY SE
„Zlechtal bych pan učitele
Tomka, který je legrační

každý den a každou hodinu,
nikdy se nenaštve.”
Marcos Mardini

ZA JEDNIČKU
„Chtěl bych zlechtat
Alenu a lechtal bych ji
tak dlouho, dokud by mi
nedala jedničku.”
Václav Krotil

POČÍTAL BY?
„Zlechtala bych pana učitele Voldána,

protože bych chtěla vědět, jestli by se
smál nebo jestli by počítal.”

Sofie Dobiasová 
a Laura Sarvašová

POMSTA!
„Zlechtala bych
Sofii, abych se jí

pomstila za to, že
mě furt lechtá při

matice.”
Elena Hozová
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HIHI HAHA

76
Číslo

měsíce

Tolik hodin strávil přípravný tým chystáním
Halloweenu. O dlouze připravované party si přečtete  

v listopadovém Nástupišti.

Smích je zdravý a důležitý a každý by se měl usmát aspoň párkrát za den. Učili jsme se na výchově ke zdraví, že smích je

mega důležitý pro imunitní systém, dokonce funguje i jako prevence nachlazení. Když se člověk nesměje, mohou mu

vznikat i deprese. Úsměv zlepší náladu nejenom tobě, ale i všem kamarádům kolem. Díky úsměvu si tě lidi zapamatují – víc

než kdybys chodil a na všechny se mračil. 

A ještě jedna věc by vás mohla zajímat: při smíchu se spalují kalorie! Smích je taky stokrát lepší než make-up. Podle

průzkumu se víc lidem líbí holky, které se smějou, než ty, co se šklebí, i když jsou perfektně nalíčené. 

Takže nezapomeňte hned dneska někomu zlepšit náladu a usmát se na někoho! Jak si říkáme v angličtině: „Be the reason

someone smiles today!” Barbora Šedivá (6. A)

Komentář na kolejích Co umí smích?



ELLY DOAN

Kdy a kde nastoupil: Přistoupila v 5. třídě, před
tím chodila do školy na Žižkově.
Jakým vozem cestuje: 7. B
Kvalita jízdy: Učí se jí tady dobře, líbí se jí akce,
například Halloween, Moje stopa ve škole atd.
Kam chce dál cestovat: Chtěla by se stát
průvodkyní v cestovním ruchu.

„kamarádský cestující”

KAREL TOMAŠTÍK

Kdy a kde nastoupila: Chodí sem od první tř ídy.
Jakým vozem cestuje: 7. B 
Kvalita jízdy: Jede prý „první tř ídou”, takže kval ita dobrá,
cestuj ící jsou v pohodě a strojvedoucí jsou fajn, jeho obl íbený
vagon je hudebna.
Kam chce dál cestovat: Samozřejmě že chce docestovat do
cí le, poté by chtěl nastoupit do dalšího vlaku s názvem střední
škola f i lmařská a jeho cí lová zastávka se jmenuje „režisér”.

„překvapený cestující” (My už jedeme?!)

Dobrý den,  

kontrola
jízdenek

ELENA
SHERSTJUK

Kdy a kde nastoupila: Je tady od čtvrté třídy
Jakým vozem cestuje: 7. B
Kvalita jízdy: Líbí se jí všechno, hodně
zajímavých výletů, hodné učitelky a hodní
učitelé, kteří pomáhají najít správnou cestu do
zastávky „budoucnost", ale prý se jí chce pořád
spát.
Kam chce dál cestovat: Chce se dostat na
gymnázium a jít studovat veterinu.

„spící cestující”

Kontrola j ízdenek

Foto: Šimon Kočí

Foto: Vanessa Míková 

Foto: Andulka Phung

Foto: Vanessa Míková

Foto: Andulka Phung

EMMA
RYCHTROVÁ

Kdy a kde nastoupila: Chodila sem od třetí do páté třídy,
potom na rok vystoupila a od sedmé je zase zpátky.
Jakým vozem cestuje: 7. A
Kvalita jízdy: Ve škole se ji líbí, jsou tady hodní učitelé,
proto se tady i dobře učí, její nej předmět je přírodopis. 
Kam chce dál cestovat: Chtěla by jít na přírodopisný
gympl a potom na medicínu.

„hodný cestující”


